

Chief Warrant Officer / Adjudante-chef Manon Mailhot



Chief Warrant Officer (CWO) Mailhot was born in Joliette, Quebec. In May 1993, she enrolled as a Reservist Gunner with the 62 Field Artillery Regiment in Shawinigan Quebec. As part of Operation STABLE in Haiti, she deployed as a shooter with the Rapid Response Force in November 1996. In July 1998, she released from the Canadian Armed Forces (CAF) and returned to school to study Dental Assisting at Centre de formation professionnelle du Trait-Carré in Charlesbourg. She completed her practical training at 1 Dental Unit Detachment Valcartier (1 DU Det Valc).

After completing her dental assisting program in 2000, she submitted an application to re-enrol in the CAF as a direct entry Dental Technician. While waiting for her enrolment, she gained experience working in civilian dental clinics. In May 2002, she received her enrolment offer as a Dental Technician and was posted to 1 DU Det Valc. While there, she assisted various specialists, provided dental assisting support to the dental platoon at 5 Field Ambulance and coordinated the Dental Care Program for the detachment.

In July 2006, she was posted to 1 DU Det Ottawa and promoted to Master Corporal in July 2007. Her new appointment allowed the opportunity to occupy the Floor Supervisor position at the main clinic of Headquarters (HQ) and at the National Defence Medical Center (NDMC). In January 2010, she was promoted to Sergeant and engaged in the Section Coordinator role at the specialist's dental clinic in the Montfort hospital. In November 2010, she deployed on Operation ATHENA as a Dental Technician and as the Role 3 Acting Canadian Company Sergeant-Major in the Kandahar multinational hospital in Afghanistan.

Additional postings include 1 DU Det Valc in July 2012 as the Floor Supervisor and Acting Dental Clinic Coordinator (DCC), promoted to Warrant Officer in July 2014 and posted to 1 DU Det Kingston as the DCC, and in July 2017 she was promoted to Master Warrant Officer and posted to Ottawa to take on the DCC role. In July 2020, she joined the 1 DU HQ team to pursue Regional Master Warrant Officer West position. In November 2021 she was promoted to her current rank and appointed as the 1 Dental Unit CWO. In July 2022, she occupied the Canadian Forces Health Services Centre (Ottawa) CWO position, a first for a dental technician. CWO Mailhot became the Royal Canadian Dental Corps CWO in March 2024. She is also the Directorate General Health Services – Clinical CWO.

From 2019 to 2022, she has been involved with the Canadian Dental Assistants Association. She represented the Royal Canadian Dental Corps on the Board of Directors and was part of the several subcommittees.

CWO Mailhot enjoys snowshoeing, cross-country skiing and camping with her spouse, CWO Dubé and their son Jeremy and daughter Sarah. Other pastimes include motorcycle riding, music, writing and reading. She volunteered with the Navy League Cadet Corps Vice-Admiral Kingsmill and currently hold the Commanding Officer and first aid instructor competition team positions.

L'adjudante-chef (adjuc) Mailhot est née à Joliette, Québec. En mai 1993, elle s'est enrôlée en tant qu'artilleuse de campagne réserviste au 62^{ième} Régiment d'Artillerie de Campagne de Shawinigan. En novembre 1996, elle déploie à Haïti dans le cadre d'une mission des Nations-Unis, Opération STABLE, en tant que fusilière au sein de la Force d'Intervention Rapide. En juillet 1998, elle obtient sa libération pour retourner aux études et complète son cours d'assistante dentaire au Centre de Formation Professionnel du Trait-Carré à Charlesbourg. Elle effectue ses stages pratiques à la 1^{re} Unité Dentaire Détachement Valcartier (1 UD Dét Valc).

Après avoir complété sa formation d'assistante dentaire en 2000, elle fait une demande de ré-enrôlement dans les FAC en tant que technicienne dentaire entrée directe. En attente de son enrôlement, elle gagne de l'expérience dans des cliniques dentaires civiles. En mai 2002 elle reçoit son offre d'enrôlement et est affecté à la 1 UD Dét Valc. Elle assiste en spécialité, coordonne le Programme de soins dentaires et fourni un support d'assistante dentaire au Peloton dentaire de la 5^{ième} Ambulance de campagne

En juillet 2006, elle est transférée à la 1 UD Dét Ottawa et en juillet 2007 elle est promue caporale-chef. Elle occupe le poste de superviseur de plancher à la clinique principale du Quartier Général (QG) et au Centre Médical de la Défense Nationale (CMDN). En janvier 2010 elle est promue sergente et occupe le poste de coordonnatrice de section à la clinique dentaire de spécialiste de l'hôpital Montfort. En novembre 2010, elle déploie sur Opération ATHENA comme technicienne dentaire et sergente-major de Compagnie canadienne par intérim au Rôle 3 de l'hôpital multinational de Kandahar, Afghanistan.

Les mutations additionnelles inclus 1 UD Dét Valc en juillet 2012 comme superviseur de plancher et occupe le poste de coordonnatrice de clinique dentaire (CCD) par intérim, promue adjudante en juillet 2014 et transférée à la 1 UD Dét Kingston comme CCD et en juillet 2017 elle est promue à son rang d'adjudante-maître et transférée à la 1 UD Dét Ottawa comme dans le rôle de CCD. En juillet 2020, elle joint l'équipe du QG de la 1 UD dans la position d'adjudante-maitre régionale ouest. En novembre 2021 elle est promue à son grade actuel et occupe la position d'adjuc de la 1 UD. En juillet 2022, elle occupe la position d'adjuc du Centre des services de santé des Forces canadiennes (Ottawa), une première pour une technicienne dentaire. L'adjuc Mailhot est devenue l'adjuc du Corps dentaire royal canadien en mars 2024. Elle est également l'adjuc du Directeur Général des Services de Santé – Clinique.

De 2019 à 2022, elle est impliquée au sein de l'Association Canadienne des Assistant(e)s Dentaires. Elle a représenté le Corps Dentaire Royal Canadien sur le conseil d'administration, et a fait partie de plusieurs sous-comités.

L'adjuc Mailhot aime faire de la raquette, du ski de fond et du camping avec son conjoint, adjuc Dubé, leur garçon Jeremy et leur fille Sarah. Elle aime aussi les randonnées en moto, la musique, la lecture et l'écriture. Elle est volontaire avec le Corps de cadets Vice-Admiral Kingsmill de la Ligue Navale et occupe les positions de commandante et instructeur pour l'équipe de compétition de premiers soins.